

FORMANDSMØDE

Aarhus Universitets-Sport, Studenternes hus, Frederik Nielsens Vej 4, Byg. 1420,
8000 Aarhus C, www.aus.au.dk, E-mail: kommunikation@aus.au.dk

Mødedato: 18/11/2025 kl.18.00

Mødelokale: M1

Indkaldte: Forperson/bestyrelsesmedlemmer fra alle 18 AU-Sport medlemsklubber

Formand: Erik Meineche Schmidt

AU-Sport: Johan Obenhausen Selmer og Ronja Engstad Poulsen

Fraværende: Aarhus Studenter Gymnastik og Fitness, Akademisk Badminton Klub, Aarhus Universitets Ultimate, AUS Basket, Lommeulken, Team Aarhus Floorball, Akademisk skytteforening Århus og Jysk Akademisk Fægteklub

Dagsorden

Formalia

1. Valg af referent
2. Godkendelse af referat fra sidst
3. Godkendelse af dagsorden

Information

1) Kort orientering fra formand Erik Meineche Schmidt

- a) Erik Meineche Schmidt (formand) indledte med at orientere om at Roundnet Aarhus, som tidligere har været associeret klub, bliver optaget som medlemsklub i AU Sport. Optagelsesprocessen er igangsat. Derudover sker der væsentlige ændringer ifm. projektet 'Sport på Trøjborg', som vi vender tilbage til senere på dagsordenen.

2) Beretninger fra foreningerne. Hvordan går det?

a) JAI Håndbold

- i) Det går godt i JAI Håndbold. Klubben har venteliste på alle hold, men mangler faciliteter. De spiller i Annexhallen, Ellevang, Ellehøj og Skjoldhøj. Det går godt med frivilligheden, de har deltaget i flere arrangementer som DHL og AGF. VDer er dog lidt mindre foreningsånd i de nye yngre medlemmer, det arbejder de med at oplære dem i. Det er dog svært at styrke foreningskulturen på tværs af haller.

b) Aarhus Studenter Cykling

- i) Foreningen har haft succes med at øge deltagelsen i træning, især på eliteniveau, og kan nu opdele i niveauer. Fokus fremover er at gøre træningerne mere åbne for bredden og kvinder. Klubben har fået positiv feedback fra deltagere og tilskuere efter cykelløb i uniparken. Ruten er teknisk krævende og unik, hvilket skaber interesse. De ønsker at afholde næste cykelløb i uniparken en weekend, men der er en udfordringen med kalenderen hos DCU.
- c) **Kenikan**
 - i) Det går godt, men det er meget gammeldags karate og fægtning. Klubben har mellem 25-30 medlemmer, der primært dyrker karate. Aktiviteten er stabil, men sporten kræver lang indlæring, hvilket gør det mindre attraktivt for udvekslingsstuderende med kort ophold.
- d) **Aarhus Studenter Roklub**
 - i) Det går meget godt i ASR. Den største udfordring lige nu er at klubben har for få instruktører, hvilket betyder at færre nye medlemmer bliver optaget. På trods af dette har klubben stadig fået flere medlemmer, da flere bliver hængende.
- e) **Aarhus Studenter Volleyball**
 - i) Hos ASV går det også godt. Foreningen har ca. 380 medlemmer og har startet nye hold op. Der arbejdes med at lære de yngre medlemmer foreningskultur. Et U20-hold har deltaget i kvalifikation til DM. Elitedamerne spiller topkamp senere i dag, og der er elitekamp i weekenden.
- f) **Jydsk Akademisk Jagtforening**
 - i) Det går også godt i JAJ. Foreningen har 200-250 medlemmer, heraf 100-150 via jagttegnskurser som koster 2500 kr. Klubbens primære udfordring er at der ikke er noget jagt, da det kræver en anden økonomi. Medlemmer kan leje både til havjagt. Foreningen er Aarhus' største jagtforening og arbejder på at sikre bedre jagtmuligheder.
- g) **SK1968**
 - i) I SK1968 går det også godt. Foreningen har ca. 125 medlemmer, trods en vis udskiftning. Der afholdes ugentlige skakarrangementer på Studenterhuset og initiativer for at tiltrække flere juniorer. Udfordringen er at få medlemmer til at påtage sig frivillige opgaver, da skak er en individuel disciplin. Der tilbydes organiseret træning og turneringer. Klubben ligger mellem ligaen og 1. division. Interessen er steget efter Queens Gambit og online-skak. Mange internationale medlemmer deltager under udveksling. De afholder sociale arrangementer som sommerfest og julefrokost.
- h) **Aarhus Studenter Svømning**
 - i) Medlemstallet er faldet til 316 fra tidligere 380. Målet er 600-700 medlemmer. Der arbejdes med Facebook-reklamer for at tiltrække motionssvømmere. Svømmetider er fra mandag-torsdag kl. 20-22, men det er svært at fylde holdene kl. 21-22. Eliteholdene klarer sig godt. Foreningen vil også gerne have flere internationale studerende. Kontingentet er 625 kr. årligt, og der er adgang til svømning fire dage om ugen.
- i) **Aarhus Adventure**
 - i) Det går stille og roligt. Medlemstallet er ca. 40 mod normalt 60. Årets sommertur til Sverige og langrendstur blev hurtigt udsolgt. Færre medlemmer skyldes manglende 3-timers løb. Klubben er unik med fokus på adventure race, som tiltrækker internationale.
- j) **Akademisk Badmintonklub**
 - i) Foreningen har fået mange nye medlemmer og stor opbakning til sociale arrangementer.

3) Erik og Johan: 'Sport på Trøjborg'

- a) Erik (formand): AU- Sport skal være forpagter af idrætsfaciliteter på Trøjborg.
- b) Hallerne er ikke fuldstørrelsehallen, men mindre, så der kan ikke spilles håndbold. Til gengæld kan man spille volleyball, badminton og floorball. Flere klubber kan med fordel placere deres aktiviteter her. Der er i alt tre lokaler: to haller og en spejlsal, som tilhørte det tidligere seminarium.
- c) For 5-6 år siden var der diskussion om, hvad hallerne skulle bruges til. Vi forsøgte at få indflydelse, men universitetet ønskede dengang at bruge dem til elektroniske eksamener. Nu er universitetet igen i overvejelse om anvendelsen, og vi har overbevist dem om, at hallerne skal bruges til sport – og det er vi i fuld gang med.
- d) Vi indså, at det krævede ressourcer, og derfor lykkedes det at finansiere en stilling til Johan, som skal føre drøftelserne med universitetet. Han blev ansat som nyuddannet fuldmægtig, lønudgiften bliver delt 50/50 mellem AU Sport og universitetet.
- e) Erik og Johan har været til flere møder med universitetet. Om en uge skal de til møde med universitetsdirektøren hvor de forventer at blive enige om økonomien til driften og underskrive en samarbejdsaftale.
- f) Alt i alt er rammerne således, at kommunen vil give 1 mio. i lokalestøtte om året til aktivitet i hallerne. Der vil være en egenbetaling på 150 kr i timen, hvis man vil leje lokalerne. Universitetet lejer af staten.
- g) Den samlede økonomi i projektet til udgangen af 2029 er ca. 6,5 mio kr. De er fordelt på indtægter til kommunen, AU Sport og et beløb til udvikling af projektet.
- h) AU Sport bliver forpagter, vi lejer hallerne ud. Jeres foreninger har førsteprioritet ift. leje af hallerne. I kan også leje lokalerne til generalforsamlinger.
- i) Universitetet har gjort en hel del for at renovere lokalerne, både hallerne og omklædningsrum. Vi regner med at åbne d.1 februar.
 - i) Frederik (ASC): Hvordan er mulighederne for at opbevare materiale?
 - ii) Johan (AU sport): Indendørs er der ikke mulighed nu, med mindre man dyrker indendørs sport, men til sommer planlægges udendørs sportsområder med containere til opbevaring og ophold. Forhandlinger er i gang.
 - iii) Hannah (JAJ): Hvad vil være tilgængeligt, hvis man lejer en hal?
 - iv) Johan (AU sport): Som udgangspunkt er hallerne bare idrætshal. Vi kan nok finde nogle stole, men det er ikke tiltænkt. Der er også nogle fællesarealer, som også i dag er tilgængelige for studerende. Men det er ikke muligt at holde fest, i hvert fald ikke på nuværende tidspunkt. Selvom jeg ved det er et ønske for mange. Det er tiltænkt generalforsamlinger, sport på storskærme og til at afholde kurser for medlemmer.
 - v) Hannah (JAJ): Hvor store er faciliteterne?
 - vi) Johan (AU sport): Der vil være plads til ca 100. Der er tekøkken og et lidt større køkken, men det er serveringskøkken.
 - vii) Tobias (JAI H) Vil der være en form for klublokale?
 - viii) Johan (AU sport): Nej, der vil ikke være et lokale i kan kalde jeres. Men i vil kunne låne et lokale eller bruge depot til at opbevare bolde.
 - ix) Johan (AU sport): Vi håber, at faciliteterne bliver et samlingspunkt for studerende og foreninger. Vi får også rykket vores kontor derover.
 - x) Noah (Skak): Kan man afholde en weekendturnering og er det stadig leje på timebasis?
 - xi) Johan (au sport): Ikke nødvendigvis på timebasis -vi finder en løsning. Der er ingen borde, men vi kan skaffe dem fra universitetet.
 - xii) Kenikan (Janus): Er spejlsalen et stort lokale med mange spejle? Hvor meget plads er der?

- xiii) Johan (AU Sport): 196 m² med spejle langs næsten hele langsiden. Tiltænkt dans. Nogle klubber er kontaktet, og vi skriver ud til resten. Vi prioriterer studerende og foreninger.
- xiv) Anders (Aarhus Adventure): Er der klatrevæg?
- j) Johan (AU sport): Ja, men den har ikke været brugt længe, derfor skal den sikkerhedstestes først. Der er også rebudstyr. I er velkomne til at lave ruter, når tiden kommer!
- k) Erik (formand) foreslår at vi inviterer klubberne til en rundvisning, så de kan se hvad det drejer sig om.

Diskussion/beslutninger

1) Oplæg fra Johan og Ronja: Fordeling af midler, oprydning til DSFI og mulighed for sparring med hinanden i forbindelse med rekrutteringen af frivillige

- a) Ronja (AU Sport): Oprydningen gik rigtig godt i år, men desværre var der nogle, der ikke mødte op. Vi skal drøfte, hvilken konsekvens det skal have, når man udebliver. Vores mål er at blive færdig med at rydde op, mens i er der.
- b) Tobias (JAI H): Mange af vores medlemmer spørger, hvorfor vi stiller så mange op, vi stiller ca. 45 hvert år. Det er et problem, hvis vi ikke er der. Vi synes, det er ærgerligt, at alle får det samme, selvom nogle ikke møder op.
- c) Johan (AU sport): Fordi JAI håndbold stiller så mange, skal de resterende klubber stille færre til oprydning.
- d) Ronja (AU sport): Det handler om to ting, skal der være sanktioner hvis man ikke møder op til oprydning og skal fordelingen af midler være anderledes?
- e) Tone (ASS): Hvad menes der med udeblivelse?
- f) Johan (AU sport): Hvis det kun er halvdelen der møder op, vurderer jeg det er en udeblivelse.
- g) Morten (ASS): Kan i se et mønster i, hvem der udebliver?
- h) Johan (AU sport): Nej, det er ikke de samme klubber. Men der er nogen som bærer et stort ansvar.
- i) Morten (ASR): Det virker fair, at man får mindre udbetalt, hvis man ikke møder op. Men vi synes også det er svært at rekruttere frivillige. Vi har prøvet at motivere dem ved at sige at kontingentet bliver dyrere hvis vi ikke får tilskud.
- j) Johan (AU sport): Jeg vil gerne vende den om. Jeres medlemmer møder ikke op for os, men for jer. De gør det for klubben, og derfor får I tilskud.
- k) Morten (ASR): Det er min pointe. Vores medlemmer får også tilbud om GRØN og NorthSide. For os er det der problemet ligger, at folk ikke synes at det er fedt at komme og rydde op.
- l) Johan (AU sport): Man kan gøre som håndbold og lave et fællesarrangement. I håndbold er det en regel om at melde afbud. Man kan også lade den gå turnus eller nedsætte kontingentet med 50% for dem der møder op.
- m) Hannah (JAJ): Vi havde nogle medlemmer som ikke mødte op, jeg var ikke klar over det før Anne skrev til os. Vi fandt frivillige ved at tilbyde en gratis jagt, den interne sanktionering var nok til at de mødte op.
- n) Johan (AU sport): Det handler om rimeligheden at nogen yder mindre og får det samme.
- o) Natascha (ASV): Hvis ikke JAI H kommer med 45, skal særligt ASV og ASS komme med flere. Jeg synes at det kunne være interessant at se, et. nedslag på 1) hvis JAI H fortsat stiller med flere og derfor vil få tilsvarende større støtte og 2) hvis de overskydende blev delt ud på

- andre i stedet og vi stadig beholder økonomien. Uden de støttekroner vi får fra AU sport er vi ikke en klub. Jeg har brug for at de to scenarier bliver gjort tydelig.
- p) Tobias (JAI H): Man kunne øremærke, hvor mange hver forening skal stille, og lade overskydende pladser give økonomisk gevinst til dem, der tager dem?
 - q) Astrid (JAI H): Vi har kontingentstigning og ser ind i endnu en. Det er svært at forsvare overfor medlemmerne.
 - r) Morten (ASS): Hvad kan vi gøre for dem der ikke møder op? Vi har enormt svært ved at rekruttere folk, da vi er en individuel holdsport. De kan ikke se hvad de får ud af det. Hvad er incitamentet i det?
 - s) Erik (formand): Tilskuddet er følsomt overfor ændringer. I får tilskud ud fra procenten af studerende. Det er universitetet der giver tilskud, derfor bliver vi nødt til at det skal have noget at gøre med dem der har med universitetet at gøre.
 - t) Tone (ASS): Antal af frivillige vi skal stille til oprydning, er det også baseret på studiemedlemmer?
 - u) Johan (AU sport): Ja, det er det. De klubber der er store får mere, mens de små foreninger får lavere timeløn.
 - v) Tone (ASS): Vi ønsker at det bliver kommunikeret ud, så vi kan bruge argumenterne til vores klubmedlemmer.
 - w) Morten (ASR): Det er fair at justere økonomien, hvis man ikke møder op. Pengene kunne fordeles til dem, der lapper huller.
 - x) Erik (formand): Det synes jeg ikke. Til dato har vi ikke ladet adfærden omkring oprydning påvirket tilskuddet. Medmindre nogen klubber slet ikke har stillet op til DSFI.
 - y) Tone (ASS): Det kan være hårdt for en klub, hvis de der skal møde op er syge.
 - z) Ronja (AU Sport): Vi vil også tage snakken nu, for at undgå at det bliver en glidebane.
 - æ) Anders (Adventure): Måske det kan noteres, så klubben kan kontaktes, hvis det bliver en gentagelse?
 - ø) Johan (AU sport): Jeg er ikke interesseret i at vi skal tage penge fra jer. Vi ønsker at høre jer. Det er jeres ansvar som klub at møde op. Jeg vil lægge op til, at det fremover vil være klubbens ansvar at have overblik over, hvem der skal møde op.
 - å) Morten (ASS): Det med at rydde op fra en andens fest er ikke sjovt, også selvom man får penge for det.
 - aa) Johan (AU sport): Tidligere skulle man være der i 8 timer.
 - bb) Tone (AU sport): Jeg står for rekruttering. Det er svært, men lykkes hver gang. Hver klub må finde sin egen løsning. Hvordan de vil belønne dem der kommer.
 - cc) Natascha (ASV): Tænker ikke en direkte sanktionering er løsningen.
 - dd) Johan (AU sport): Hvis nogen ikke kommer flere år i træk, kigger vi selvfølgelig på det. Sanktion skal ske internt i klubben.
 - ee) Erik (formand): Hvis nogen ikke møder op, kan de få en advarsel. Sker det gentagende gange, kan de ikke få tilskud.
 - ff) Hannah (JAJ): I forhold til hvor mange vi stiller, synes jeg ikke vi får meget tilskud.
 - gg) Erik (formand): I driver en forretning med jagttegn, hvilket er anderledes end andre klubber. Jeg kan ikke huske det, men jeg kan nemt finde ud af det.
 - hh) Hannah (JAJ): Vi får 15.000 og skal stille 10.
 - ii) Johan (AU sport): Der er sket en fejl. Det vil jeg gerne kigge på, det er ikke meningen.
 - jj) Tobias (JAI H): Kunne man øremærke penge til de der lapper huller?
 - kk) Tone (ASS): Jeg synes det er en bedre model af at have belønning, fremfor afstraffelse.
 - ll) Erik (Formand): Vi drøfter det og vender tilbage.

- mm) Morten (ASS): Vi har en forespørgsel om at modellen er transparent, så vi ved om det betyder noget at rekruttere studerende medlemmer fremfor almene.
- nn) Johan (Au sport): Under alle omstændigheder er der ikke noget der bliver lavet om til i år.
- oo) Natascha (ASV): Vi har brug for en afklaring inden nytår til generalforsamlinger og budget.

Afrunding

1. Eventuelt
2. Næste formandsmøde i 2026